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Protokół Nr XXIII.2013  

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 29 maja 2013 roku 

 

1. Otwarcie obrad XXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
Otwarcia obrad XXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonała Przewodnicząca Rady Ewa 

Gancarz o godz. 10
00

, stwierdzając na sali obecność 18 radnych i ważność obrad sesji,  

dlatego podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnik Powiatu Elżbieta 

Bielecka, Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka, Radca Prawny Halina Miszczuk, 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Żaganiu Jacek Stępień, Dyrektor PCPR  

w Żaganiu Anna Kulczyńska, Dyrektor PUP w Żaganiu Wioletta Tybiszewska, dyrektorzy 

pozostałych jednostek organizacyjnych, naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego oraz 

prasa lokalna.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz zapytała, czy są propozycje zmian do porządku obrad 

sesji. 

Radni nie wnieśli propozycji zmian do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie porządek obrad. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1.Otwarcie obrad XXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 27 marca 2013 roku. 

4. Ocena Stanu Sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej powiatu żagańskiego za rok 2012. 

5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu w 2012 

roku oraz ocena zasobów pomocy społecznej. 

6. Raport z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu za 2012 rok. 

7. Informacja o realizacji zadań w zakresie infrastruktury drogowej (budowa, utrzymanie i 

ochrona dróg oraz obiektów mostowych) za okres od 01.01.2012 r. do 31.12.2012 z zakresu 

dróg powiatowych. 

8. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

9. Interpelacje radnych. 

 10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     1) zmian budżetu, 

     2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2013–2022, 

     3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa Lubuskiego 

na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą „Opracowanie koncepcji pro-

gramowo – przestrzennej regulacji rzeki Czernej Wielkiej”, 

     4) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Brzeźnica, 

     5) emisji obligacji powiatowych, 

     6) zmiany Uchwały Nr XIII.11.2012 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 

roku w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w 

Żaganiu, 

     7) wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu pt. „Kompleksowe wspomaga-

nie szkół i kadry pedagogicznej w powiecie Żagańskim” w ramach Programu Operacyj-

nego Kapitał Ludzki, Priorytet III. Wysoka jakość systemu oświaty. Działanie 3.5 Kom-

pleksowe wspomaganie rozwoju szkół, 

    8) nadania imienia Technikum wchodzącemu w skład Zespołu Szkół Tekstylno Handlo-

wych w Żaganiu, ul. Gimnazjalna 13, 
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    9) nadania imienia Liceum Ogólnokształcącemu wchodzącemu w skład Zespołu Szkół Tek-

stylno Handlowych w Żaganiu, ul. Gimnazjalna 13, 

   10) nadania imienia Zasadniczej Szkole Zawodowej wchodzącej w skład Zespołu Szkół 

Tekstylno Handlowych w Żaganiu, ul. Gimnazjalna 13. 

    11) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Gospodarki i Infrastruktury. 

11. Odpowiedzi na interpelacje. 

12. Wnioski. 

13. Informacje i oświadczenia. 

14. Zamknięcie obrad XXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

3. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 27 marca 2013 

roku. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: do zapoznania się z protokołem XXII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 27 marca 2013 roku zobowiązani byli Radny Krzysztof Blajer 

oraz Radny Maciej Boryna, proszę o przedstawienie opinii. 

Radny Krzysztof Blajer: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Maciej Boryna: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała protokół pod głosowanie. 

Protokół z XXII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 27 marca 2013 roku został przyjęty 

jednogłośnie. 

4. Ocena Stanu Sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej powiatu żagańskiego za rok 

2012. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitar-

nego w Żaganiu Jacka Stępnia o przedstawienie oceny stanu sanitarnego i sytuacji epidemiolo-

gicznej powiatu żagańskiego za rok 2012. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Żaganiu Jacek Stępień: najistotniejsze choroby 

zakaźne w naszym powiecie to odnotowanie spadku zapadalności w przypadku bakteryjnych 

zakażeń jelitowych. W roku 2012 mieliśmy takich przypadków 7, natomiast w roku 2011 było 

10. Wirusowe zakażenia jelitowe, takich przypadków w 2012 roku było 63 a roku 2011 82 

przypadki. Zachorowania grypopodobne: w roku 2012 tych przypadków było 107 a w roku 

2011 było 924. Wzrost zapadalności wystąpił w przypadku następujących chorób zakaźnych: 

róży, ospy wietrznej i świnki. Nasze działania prowadzimy również w zakresie kontroli żyw-

nościowo – żywieniowych na terenie naszego powiatu. Kontrolowaliśmy przede wszystkim 

zakłady produkcji żywności, obiekty handlu żywnością, zakłady żywienia zbiorowego. W wy-

niku prowadzonego nadzoru stwierdzaliśmy nieprawidłowości i te, które najczęściej były 

stwierdzane to dotyczyły sprzedaży żywności po upływie terminu przydatności do spożycia. 

Także dość często zdarzały się niewłaściwe przechowywanie żywności i to zarówno w skle-

pach, jak i w obiektach. W minionym roku Polską wstrząsały liczne afery żywnościowe, także 

na terenie naszego powiatu prowadziliśmy w tym zakresie działania i przede wszystkim doty-

czy to soli wypadowej. W wyniku naszych działań, kontrolowaliśmy 30 obiektów i wycofali-

śmy z użycia ponad 0,5 tony tej soli. Następną dość szeroką akcją była akcja dotycząca skażo-

nego metanem alkoholu z republiki czeskiej. W tym zakresie przeprowadziliśmy 150 kontroli  

i zabezpieczyliśmy 6 próbek alkoholu podejrzanego, produkcji czeskiej. W zakresie kontroli 

związanych ze środowiskiem bytowania człowieka, inspekcja sanitarna prowadzi monitoring 

jakości wody przeznaczonej do spożycia. Kontrolujemy również obiekty użyteczności publicz-

nej. W wyniku prowadzonego nadzoru, najczęściej stwierdzane uchybienia w obiektach uży-

teczności publicznej dotyczyły przede wszystkim braku procedur zapewniających ochronę 
przed zakażeniami, dotyczyło to głównie zakładów kosmetycznych, fryzjerskich. Na terenie 

naszego powiatu z wody do spożycia odpowiedniej jakości na dzień 31 grudnia 2012 roku ko-

rzystało ponad 66.000 mieszkańców powiatu tj. ok. 82%, natomiast ponad 14.500 osób, czyli 

ok. 18% było zaopatrywanych w wodę o parametrach jakościowych, która nie była zgodna  
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z wymogami. Tutaj należy podkreślić, że najczęściej stwierdzane przekroczenia dotyczyły do-

puszczalnej ilości żelaza, manganu, mętności w wodzie i te parametry nie stwarzały jakiegoś 
realnego ryzyka zdrowotnego dla konsumentów tej wody. Obecnie najgorsza sytuacja wystę-
puje, jeśli chodzi o jakość wody, w wodociągu wiejskim w Borowym. W zeszłym roku stwier-

dzono tam przekroczenia wartości związków żelaza, manganu, mętności, barwy. Ten wodociąg 

zaopatruje w wodę miejscowości Witoszyn, Wymiarki, Silno Małe i Lutynka. Administratorem 

wodociągu jest Gmina Wymiarki i zgodnie z art. 5 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  
i zbiorowym odprowadzaniem ścieków, administrator wodociągu odpowiada za jej jakość.  
W roku 2012 odnośnie tego wodociągu, wdrożyliśmy postępowanie administracyjne, została 

wydana decyzja z terminem realizacji do 28 czerwca 2013 r. W sprawie tego wodociągu Gmi-

na Wymiarki nie informuje nas o awariach tego wodociągu, dlatego do inspekcji wpływają 
skargi mieszkańców na jakość wody. Administrator wodociągu zapewniał nas, że obecne uję-
cie, które znajduje się w Gminie Iłowa w m. Borowe, po badaniach hydrologicznych niestety 

potrzebne jest nowe ujęcie wody. W tym celu na terenie Gmina Wymiarki prowadzone są 
próbne odwierty, w wyniku których ma powstać nowe ujęcie wody. Termin zakończenia tych 

prac przewidywany jest na rok 2014. W zakresie nadzoru nad placówkami oświatowymi  

w minionym roku szczególną uwagę zwracaliśmy na stan sanitarno techniczny obiektów. Nie-

prawidłowości dotyczyły szczególnie nieszczelnych instalacji okiennej i drzwiowej, zacieki na 

sufitach i ścianach na wskutek nieszczelności dachowej a także niewłaściwy stan posadzek, 

które zagrażały bezpieczeństwu uczniów. Należy stwierdzić, że miniony rok charakteryzował 

się bardzo wysoką wykonalnością wydanych decyzji. Kontrolą były również objęte zakłady 

pracy o szczególnym zagrożeniu, a więc takie, w których występują czynniki chemiczne. Po-

nadto Powiatowa Stacja Sanitarno Epidemiologiczna realizuje wiele programów profilaktycz-

nych realizowanych w szkołach podstawowych, ponadgimnazjalnych. 

Szczegółowa Ocena Stanu Sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej powiatu żagańskiego za 

rok 2012 przedstawiona przez Inspektora Sanitarnego Jacka Stępnia, stanowi załącznik do 

protokołu. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: czy sanepid ma wpływ na jadłospis w szkołach, bo po-

wiedział Pan, że w szkołach dzieci mają za często podawane produkty mączne. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Żaganiu Jacek Stępień: w tego typu obiektach 

kontrolujemy jadłospisy. W wyniku kontroli wyszło to uchybienie, niestety możliwości praw-

nych, egzekwowania tego od właścicieli, którzy produkują tą żywność, nie mamy, ale wystę-
pujemy do dyrekcji szkół i do tych właścicieli informując o tych uchybieniach. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz podziękowała Państwowemu Powiatowemu Inspektorowi 

Sanitarnemu w Żaganiu Jackowi Stępniowi oraz wszystkim pracownikom przede wszystkim za 

pracę, oraz za przedstawione sprawozdanie z działalności za 2012 rok. 

5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu w 

2012 roku oraz ocena zasobów pomocy społecznej. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Ro-

dzinie Annę Kulczyńską o przedstawienie sprawozdania z działalności w 2012 roku. 

Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Anna Kulczyńska: 2012 rok dla PCPR 

był trochę trudnym rokiem, dlatego, że weszła w życie nowa ustawa o rodzinnej pieczy za-

stępczej i musieliśmy zmienić strukturę organizacyjną, dlatego, że ustawa mówi, że jeżeli 

organizatorem pieczy zastępczej wskazanym przez Starostę jest PCPR, musi być wyodręb-

niony dział, zespół. Do tej pory pracowaliśmy z rodzicami biologicznymi na rzecz powrotu 

dzieci do rodzin, ustawą od 1.01.2012 r. jest to zadanie własne gminy, my zajmujemy się 
ustalaniem opłaty od rodziców biologicznych za pobyt dziecka w systemie. Oprócz rodzin 

zastępczych i placówek, nasze dzieci znajdują się również w placówkach i rodzinach po za 

powiatem. W rodzinach zastępczych na koniec 2012 roku mieliśmy podpisane 27 porozumień 
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z innymi powiatami, gdzie było umieszczonych 38 dzieci. Placówki – 48 dzieci było w pla-

cówkach na terenie innych powiatów. Inne działania PCPR realizowane jest w n/w zakresie 

zadań głównych: 

- konstruktywne zmiany w funkcjonowaniu instytucji pomocy społecznej, zwiększenie dostępu 

do pracowników socjalnych, 

- podniesienie poziomu aktywności zawodowej mieszkańców powiatu oraz zdolności do za-

trudniania osób bezrobotnych i biernych zawodowo, 

- doskonalenia systemu zapobiegania ubóstwu rodzin, 

- przeciwdziałanie uzależnieniom, 

- stworzenie skutecznego systemu inkluzji osób niepełnosprawnych. 

Ponadto PCPR podejmuje dodatkowo różne działania ponad działania ustawowe.   

Szczegółowe sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu  

w 2012 roku oraz ocena zasobów pomocy społecznej, stanowi załącznik do protokołu. 

Radny Krzysztof Bajer: kandydaci na rodziców zastępczych, jaki podają powód, że chcą zostać 
rodzicami zastępczymi? 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: wzrost zainteresowania odczytujemy, jako efekt działań 
projektowych, jest to jakby budzenie środowiska. W naszych działaniach środowiskowych 

dochodzimy do całej społeczności lokalnej, nie tylko do rodzin, które funkcjonują. Przykład: w 

dniu dzisiejszym odbędzie się Piknik z okazji Dnia Dziecka i zaproszeni są nie tylko rodzice 

zastępczy ze swoimi dziećmi, ale ci rodzice mogą zabrać ze sobą swoich znajomych. My 

przedstawiamy różne formy wsparcia i działania, które kierujemy do rodzin zastępczych, in-

formujemy, jak wygląda pełnienie funkcji, jakie trzeba spełnić obowiązki i prawa, myślę, że 

jest to zwiększenie świadomości ludzi. Można to też przypisać obudzeniu wewnętrznej potrze-

by pomagania innym. Jeśli chodzi o motywację, te dzieci budzą pewne emocje w nas wszyst-

kich i jak ktoś jest już obyty z tematem poprzez różne spotkania, zna kogoś, kto jest rodziną 
zastępczą i widzi jak to funkcjonuje, to widzi swoje wewnętrzne potrzeby. Najczęstszą moty-

wacją, która jest podawana, jest to potrzeba pomocy dziecku, które jest zaniedbane. Natomiast 

te prawdziwe motywacje sprawdza ośrodek adopcyjny, który szkoli tych kandydatów. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz podziękowała Dyrektorowi PCPR Annie Kulczyńskiej 

oraz wszystkim pracownikom przede wszystkim za pracę, również za przedstawione sprawoz-

danie. Wszyscy wiemy i prosimy o działania w celu pozyskiwania chętnych na rodziny zastęp-

cze, bo o wiele lepsza jest rodzina zastępcza, bo to jest, chociaż namiastka rodziny, niż Dom 

Dziecka. Przewodnicząca Rady zwróciła się do redaktorów prasy lokalnej o promocję i zachętę 
w tworzeniu rodzin zastępczych. 

6. Raport z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu za 2012 rok. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy Wiolettę 
Tybiszewską o przedstawienie raportu z działalności za 2012 rok. 

Dyrektor PUP w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: w powicie żagańskim stopa bezrobocia jest 

bardzo wysoka. W porównaniu z rokiem 2011 stopa bezrobocia utrzymuje się prawie na tym 

samym poziomie, jednak w I kw. 2013 zauważa się tendencję spadkową. Należy zauważyć, że 

ludzie pracują trochę dłużej niż w latach ubiegłych, ponieważ wielu z nich nabywa prawa do 

zasiłku. Według stanu na 31.12.2012r w ewidencji tut. Urzędu było zarejestrowanych 5851 

osób bezrobotnych. Spośród wszystkich zarejestrowanych największą grupę stanowią osoby w 

wieku 25-34 lata, aż 1762 osób (30,1% ogółu), następnie osoby w wieku 35-44, które stanowią 
aż 1204 osób (20,6% ogółu), oraz osoby w wieku 45-54 lata 1101 osoby (18,8% ogółu) oraz 

osoby w wieku 18-24 tj. 1092 (18,7% ogółu). Najmniej liczną grupą osób bezrobotnych sta-

nowią osoby powyżej 55 roku życia, których w ewidencji PUP figuruje 692 osoby (stanowią 
11,2% ogółu zarejestrowanych). Z analizy struktury osób bezrobotnych wynika, iż na prze-

strzeni 3 lat odnotowano znaczny spadek udziału w ogólnej liczbie zarejestrowanych bezrobot-
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nych w kategoriach wiekowych tj. 18-24 o 294 osoby, 25-34 o 23 m.in. do osób do 30 roku 

życia. Wynika to z realizacji programów systemowych. Jednakże nadal istnieje potrzeba 

wsparcia osób - w szczególności w wieku 25 – 34 lat, gdyż ciągle stanowią najliczniejszą gru-

pę bezrobotnych. Zauważyć należy, że w ewidencji przybyło zarejestrowanych powyżej 55 lat 

o 156 osób w stosunku do roku 2011. Dlatego też w 2013 roku należy skupić się na objęciu 

wskazanej grupy pomocą w ramach usług i instrumentów rynku pracy. Najmniej liczną grupą 
pozostającą bez pracy stanowią osoby zarejestrowane powyżej 24 miesięcy. Jest to związane z 

intensyfikacją działań skierowanych do osób długotrwale bezrobotnych. Na czas pozostawania 

bez pracy ma także wpływ wiek oraz wykształcenie. Największą grupą pozostającą bez pracy 

są osoby w wieku 25-34 lata. W przypadku wykształcenia najdłużej bez zatrudnienia pozostają 
osoby z wykształceniem gimnazjalnym i poniżej, zasadniczym zawodowym oraz średnim za-

wodowym i policealnym. Najliczniejszą grupą bezrobotnych stanowią osoby posiadające staż 
pracy od 1 roku do 5 lat – 1391 osób, co stanowi 23,8% ogółu bezrobotnych oraz 971 osób ze 

stażem pracy od 10 do 20 lat (16,6%). Najmniej, bo 213 osób (3,6%) posiada staż przewyższa-

jący 30 lat. Działania, które ograniczają bezrobocie: oferty pracy, adresowane do bezrobotnych 

w ramach aktywnych form, poradnictwo zawodowe, pomoc w aktywnym poszukiwaniu pracy, 

organizacja szkoleń. Instrumenty rynku pracy: roboty publiczne, interwencyjne, refundacja 

kosztów wyposażenia lub doposażenia stanowiska pracy, jednorazowe środki na podjęcie dzia-

łalności gospodarczej, staż zawodowy. Rok 2013 będzie trudny, ponieważ kończy się realiza-

cja projektu unijnego, który pozwolił nam przybliżyć klienta do urzędu, mowa o wszystkich 

zamiejscowych punktach, dlatego bezrobotni będą musieli przyjeżdżać do PUP w Żaganiu i 

Szprotawie. 

Szczegółowy raport z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu za 2012 rok stanowi 

załącznik do protokołu. 

Radny Krzysztof Blajer: uwaga dotycząca zadania, jakie powiat ma, czyli walka z bezrobo-

ciem. Przez sam urząd pracy to jest za mało, potrzebne jest zwiększenie środków, większa ela-

styczność w źródłach finansowania tych zadań i to już jest rola rządu i sejmu, żeby pozwolił 

powiatom na większą swobodę przy wykonywaniu tych zadań, bo samo subsydiowanie to jest 

za mało. Trzeba podjąć jeszcze inne działania, między innymi dotyczące tego, żeby powiaty 

mogły tak, jak gminy i województwa, tworzyć spółki poza użytecznością publiczną, żeby mo-

gły się włączać w regulację rynku pracy. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański: jedną z form wsparcia bezrobotnych jest subsy-

diowanie bezrobotnego oraz zakładu pracy, który tą osobę zatrudnia. Czy prowadzona jest sta-

tystyka, żeby sprawdzić ile z tych osób, które podjęły pracę subsydiowaną otrzymuje później 

zatrudnienie w tym zakładzie pracy po zakończeniu tego dofinansowania? 

Dyrektor PUP w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: prowadzimy taką statystykę, bo jesteśmy do 

tego zobowiązani. Aplikowanie o następne środki jest uzależnione od działań efektywnych  

w poprzednim czasie. Za ubiegły rok średnią efektywność ze wszystkich programów wynosiła 

72%. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: chciałam zwrócić uwagę, że bardzo duża liczba bezro-

botnych jest z wykształceniem gimnazjalnym i poniżej. Czy będą jeszcze jakieś działania  

w tym kierunku, żeby ci młodzi ludzie zdobyli zawód podczas przeprowadzanych szkoleń  
i czy coś jeszcze w tym kierunku będzie realizowane? Czy będą jakieś projekty, czy urząd pra-

cy planuje zwiększyć kursy, które umożliwią młodym ludziom zdobycie dobrego zawodu? 

Dyrektor PUP w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: jest to duży problem, ale kursy niczego tu nie 

załatwią, dlatego my takich kursów nie organizujemy w nadmiarze. Organizujemy takie szko-

lenia zawodowe, które uaktualniają lub rozszerzają już wykonywany zawód. Dlatego woleliby-

śmy wspierać formy szkolne niż kursowe i od września przed dyrektorami szkół rysuje się taka 

możliwość tzw. programów kwalifikacji zawodowych. Osoby bez formalnych kwalifikacji 
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będą mogły przystąpić do modułowego zdawania egzaminów przystąpienia do potwierdzenia 

tych ram kwalifikacyjnych i wtedy otrzymają dokument MEN o rzeczywistych umiejętno-

ściach.  

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz podziękowała Dyrektorowi PUP w Żaganiu Wiolecie Ty-

biszewskiej za przedstawienie raportu oraz wszystkim pracownikom PUP za trudną pracę. 

7. Informacja o realizacji zadań w zakresie infrastruktury drogowej (budowa, utrzyma-

nie i ochrona dróg oraz obiektów mostowych) za okres od 01.01.2012 r. do 31.12.2012 

r. z zakresu dróg powiatowych. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: radni otrzymali w wersji papierowej wraz z materiałami 

na sesję informację o realizacji zadań w zakresie infrastruktury drogowej. Jeśli będą pytania 

Radnych do złożonej informacji, Zarząd będzie udzielał odpowiedzi. 

Radny Leon Cuprych:  

- droga Chotków – Studnica, kilka lat wcześniej został złożony wniosek o odtworzenie, prze-

budowę, poprawę stanu drogi Chotków – Studnica w kierunku Kożuchowa. Jest to najprost-

sze alternatywne połączenie do Kożuchowa. Czy w tym kierunku będzie się coś robić a py-

tam w kontekście nośności drogi, bo to co zostało w tej chwili to jest 8 ton, czy konsekwen-

cja tego uniemożliwia dalszej kontynuacji działań przy tej drodze, 

- ilu pracowników ma uprawnienia na koparkę, kosiarkę bijakową? 

- kto wykonywał usługę w Gminie Niegosławice wycinka drzew i krzaków? 

- kto sprząta drogi powiatowe w obrębie gmin? 

Wicestarosta Henryk Janowicz:  

- w sprawie drogi Chotków – Studnica – nośność drogi jest 8 ton, odcinek drogi przy Kożu-

chowie, zastanawialiśmy się wspólnie z powiatem nowosolskim, czy nie udostępnić tego od-

cinka drogi poprzez odkrzaczenie, bo tam jest w tej chwili problem, ponieważ została kiedyś 
rozjeżdżona nie tylko przez rolników, ale i przez wojsko. Celowo daliśmy 8 ton nośności ze 

względu na to, że mogłoby dochodzić do takich sytuacji, że próbowaliby tamtędy puszczać 
ciężkie ładunki, żeby omijać niektóre przejazdy. Wiem, że były tam pewne ułatwienia dla 

mieszkańców, ale jest to sprawa przyszłościowa i trzeba będzie w tej sprawie rozmawiać  
z powiatem nowosolskim, 

- w sprawie uprawnień na koparki – jeden pracownik ma uprawnienia a drugi pracownik jest  

w trakcie kursu na koparki. Uprawnienia na kosiarki bijakowe, każdy traktorzysta, który koń-
czy kurs na traktorzysty na ciągnik to musi wiedzieć, że musi obsługiwać dodatkowe urzą-
dzenia, są to urządzenia, które wchodzą w skład ciągnika i to upoważnia pracowników do 

obsługiwania i wykonywania prac w pasie drogowym Ponadto uprawnienia na kosy spalino-

we i piły, są przeszkoleni pracownicy, jeden posiada uprawnienia pilarza i posiadają prze-

szkolenia dopuszczające do obsługi kos spalinowych, 

- w sprawie śmieci w pasie drogowym – często tak się zdarza, np. że po wykonaniu pewnych 

prac, modernizacji rowów w gm. Żagań mieszkańcy wysypali do rowu śmieci, tematem się 
zajęliśmy, skierowaliśmy pisma, za śmieci odpowiada gmina. Jeżeli chodzi o śmieci, które 

znajdą się w pasie drogowym, prowadzimy od czasu akcję wspólnie z gminami i niektórymi 

szkołami na terenie powiatu i zbieramy te śmieci, bardzo nam pomagają nadleśnictwa. Ro-

bimy taką akcję przynajmniej raz w roku, ale niestety nad śmieciami jest trudno zapanować, 
- zlecenia w Gminie Niegosławice – były takie zlecenia w Gminie Szprotawa, Niegosławice, 

odkrzaczaliśmy drogi w m. Dzikowice do drogi wojewódzkiej. Są to prace wykonywane  

w trakcie roku na bieżąco. Kto wykonywał te prace to nie mogę odpowiedzieć, bo tymi spra-

wami zajmuje się Naczelnik Wydz. Komunikacji a w tej chwili jest na zwolnieniu lekarskim. 

Radny Leon Cuprych: chciałem wiedzieć, kto wykonywał to zlecenie w Gminie Niegosławice? 

Dlatego zwracam się do Zarządu o odpowiedź na piśmie. 
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Radny Andrzej Barylak: ogólnie rzecz biorąc przy analizowaniu tej informacji dotyczącej wy-

datków inwestycyjnych oraz remontów, muszę stwierdzić, że jestem bardzo niezadowolony  

z tego, że z budżetu tak mało środków przeznacza się na te inwestycje drogowe, które są tak 

potrzebne. Z budżetu 71.000.000 zł, 5.200.000 zł wydano na inwestycje drogowe dla 9 gmin, 

to jest kropla w morzu. Tym bardzie, jeżeli przyjrzymy się temu wykonaniu to generalnie tylko 

w jednej gminie prowadzone były inwestycje a mianowicie Gmina Żagań pochłonęła ponad 

4.000.000 zł. Chciałbym jednak dowiedzieć się, co się składa na tą kwotę 5.200.000 zł, ile  

z tego partycypowały gminy w przedsięwzięciach inwestycyjnych drogowych, ile Zarząd po-

zyskał środków w postaci dotacji celowej, tj. schetynówki i inne? Ponadto prosiłbym Zarząd, 

aby przystąpić do koszenia poboczy, ponieważ trawy są bardzo wysokie, zasłaniają widocz-

ność i to może spowodować niebezpieczeństwo na drogach. 

Wicestarosta Henryk Janowicz: Radny Andrzej Barylak ma rację, bo rzeczywiście za mało 

przeznaczamy środków na inwestycje drogowe, a drogi, jakie są to wszyscy sobie zdajemy 

sprawę. W sprawie partycypacji kosztów inwestycyjnych, gminy dołożyły do tych inwestycji, 

inwestycja Rudawica w I i II etapie zadanie to dotyczyło kilka gmin, bo udrożniło nam prze-

jazd i nie tylko w Gminie Żagań, ale przede wszystkim dla Gminy i Miasta Żagania, Gminie 

Niegosławice, Szprotawa, bo tam dużo osób z tego korzysta. Zadania te były zaniechane i po 

długich latach ruszyły. Do inwestycji Gmina Wiejska Żagań udzieliła dotacji w wysokości 

około 200.000 zł, pozyskaliśmy 170.000 zł na jedno zadanie i na drugie 30.000 zł. oraz 

1.645.000 zł ze schetynówek. Należałoby zwiększać środki na inwestycje drogowe, bo powiat 

żagański jest specyficzny, bo oprócz dróg mamy też ponad 50 mostów oraz 400 przepustów  

i to jest problem nie samych inwestycji i remontów, ale problem utrzymania, przeglądów i to 

są ogromne koszty, które na nas spoczywają. Należy jeszcze podkreślić, że część nawierzchni 

dróg jest w katastrofalnym stanie, musimy je remontować we własnym zakresie. Z przedsta-

wionej informacji wynika, że 5.222.517 zł wydano na wszystkie inwestycje ale ponadto Zarząd 

postarał się o środki i wyremontowaliśmy bardzo ważny most na drodze 1064 na ul. Żelaznej 

w Żaganiu. Były to środki pozyskanie z ministerstwa infrastruktury w połowie a cała inwesty-

cja wyniosła 987.000 zł. Most ten miał bardzo słabą ocenę i dlatego został wykonany remont 

całego mostu, który będzie służył następnym pokoleniom. Na same remonty i utrzymanie bie-

żące mamy do dyspozycji niecałe 2.000.000 zł. W przyszłości będę monitował, że to musi być  
o wiele więcej, co najmniej około 4.000.000 zł 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: chciałam powiedzieć, że w materiałach na sesję były 

przekazane również do informacji materiały Lubuskiego Państwowego Wojewódzkiego In-

spektora Sanitarnego w Gorzowie Wlkp. dotyczące oceny stanu sanitarnego obiektów nadzo-

rowanych na terenie powiatu żagańskiego za 2012 rok. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz ogłosiła przerwę w obradach sesji. 

Po przerwie na obrady sesji przyszedł Radny Andrzej Katarzyniec, Radny Tadeusz Kosmatka 

chwilowo zwolnił się u Przewodniczącej Rady, w dalszych obradach brało udział 18 radnych. 

8. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Barylak: analizują informację z prac Zarządu przewija się temat dotyczący 

rozpatrzenia wniosków o zmiany w budżetach jednostek podległych i wydziałów starostwa 

oraz wyrażono zgodę na wprowadzenie proponowanych zmian. Na czym to polega i jakie 

decyzje podjęto w sprawie zmian budżetowych? 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w miesiącu kwietniu dokonano następujących zmian  

w budżecie, kompetencja leżała po stronie Zarządu Powiatu: były zmiany związane z poborem, 

zmiany były dokonane między paragrafami, czyli z zadań powierzonych na zadania zlecone; 

zabezpieczono środki na podatek od nieruchomości, środki były z rezerwy ogólnej; PINB 

dokonał zmian w środkach zleconych; Wydz. OKT dokonał zmian w projekcie „Polsko – 
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Niemieckie Warsztaty Artystyczne”; Wydz. Komunikacji z wydatków bieżących przeznaczył 

246 zł na wydatki inwestycyjne; Wydz. Komunikacji zabezpieczono środki na zimowe 

utrzymanie dróg tj. 142.000 zł; w zadaniach bieżących zwiększono środki w Wydziale 

Komunikacji na zakup samochodu dostawczego; zmian dokonał ZSO w Żaganiu; 

wprowadzono nowe zadanie „Remont mostów i dróg dojazdowych w ciągu drogi powiatowej 

1062F w Szprotawie” jest to kwota 60.000 zł z rezerwy ogólnej oraz 30.000 zł z zadań 
własnych Wydz. Komunikacji; środki z rezerwy ogólnej Zarząd przeznaczył na założenie 

ewidencji budynków lokali dla miasta Żagania; środki z rezerwy ogólnej były przeznaczone na 

promocję powiatu; środki z rezerwy oświatowej na dokształcanie nauczycieli oraz na stypendia 

dla młodzieży; Wydz. PSIF dokonał zmiany w projekcie „Pomoc społeczna nowe wyzwania” 

oraz w programie „Profilaktyka raka szyjki macicy i raka piersi”; dokonano zmian między 

paragrafami na promocji zdrowia; rozliczono projekt „Ratownictwo ponad granicami”; PCPR 

dokonał zmian w wydatkach bieżących; ZSTH dokonał przesunięć między paragrafami; Wydz. 

Komunikacji – zabezpieczono środki na wycinkę i pielęgnację zieleni 

i zabezpieczono środki w wysokości 33.700 zł na remont przepustów w ciągu drogi 

powiatowej 1058. To były wszystkie zmiany, na jakie Zarząd wyraził zgodę w miesiącu 

kwietniu br. Na posiedzeniach, na których jest mowa o dokonanych zmianach, czy 

zatwierdzeniu wniosków to między innymi są to te wnioski, które teraz zostały przedstawione. 

Co miesiąc jest podejmowana uchwała Zarządu w sprawie zmian budżetu na podstawie 

rozpatrzonych wniosków jednostek podległych i wydziałów Starostwa. 

Radny Andrzej Barylak: udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy 

Brzeźnica, co to za dotacja i jakiej wielkości? 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: dotacja celowa dla Gminy Brzeźnica na dofinansowanie 

imprezy kulturalnej „W maju na pasionku wraz z Powiatowym Dniem Samorządowca”, która 

będzie głosowana uchwałą Rady Powiatu. Jest to kwota 2.500 zł, która była planowana w 

budżecie na 2013 rok. 

Radny Andrzej Katarzyniec: na posiedzeniu Zarządu w dniu 5.04.2013 roku dokonano analizy 

płac pracowników Starostwa Powiatowego w Żaganiu. Z przedstawionej analizy wynika, że 

brakujące środki na wynagrodzeniach powstały wskutek zwiększenia zatrudnienia w 2012 

roku o 17 osób, wypłaconych odpraw nieplanowanych w budżecie 2013 roku. Czy z tej anali-

zy wyciągnięto jakieś wnioski, czy tylko przeanalizowano i na tym sprawa się zakończyła? 

Starosta Anna Michalczuk: jesteśmy w trakcie analizy, jak tylko podejmiemy ostateczne de-

cyzje, na pewno Państwo zostaniecie poinformowani. 

Radny Andrzej Katarzyniec: zapis brzmi, że dokonano analizy, to ja rozumiem, że ta analiza 

została już dokonana. 

Wicestarosta Henryk Janowicz: analizowaliśmy koszty zatrudnienia, całą sytuację finansową, 
żeby nie zaważyć na budżecie, jaki został zaplanowany na 2013 rok. Zarząd przyjął takie sta-

nowisko, żeby to nie miało wpływu na budżet, na zadania, które zostały zaplanowane i dlate-

go już analizowaliśmy na początku roku, żeby później nie było zdziwienia, że może braknąć 
pieniędzy. Jeśli chodzi o zatrudnienia, to jest to w gestii Starosty, ale są to sprawy indywidu-

alne, umowy o pracę i nie możemy mówić o tym, bo to są sprawy ważne i imienne, o których 

nie powinno się mówić na sesji. 

Radny Marek Ślusarski:  

- pytanie do posiedzenia z dnia 23 kwietnia 2013 r. o unieważnieniu konkursów na kandyda-

tów na stanowisko dyrektora szkół. Jest to trochę dziwne, że taki prosty konkurs realizowa-

ny przez wydział, Zarząd, że się odwołuje. Jest to związane z tym, że są różnego typu inter-

pretacje, dlaczego ten konkurs się odwołuje i wiem, że wczoraj zakończył się konkurs  

i chciałbym się dowiedzieć, jakim wynikiem? 
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- pytanie do posiedzenia z dnia 25 kwietnia 2013 r. regulamin przyznania dofinansowania  

w ramach programu „Aktywny Samorząd”. Czy ustalenia, jakie były tzn. ułatwienia dostępu 

ludzi niepełnosprawnych do środków, chodziło mi o wniosek, który był 15 stronicowy, czy 

te postulaty zostały uwzględnione w regulaminie? 

Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: w odpowiedzi na pytanie dotyczące konkursów na 

dyrektora szkół. W sprawie unieważnienia konkursów, powodem był chochlik w ogłoszeniu 

Zarządu, było przytoczone stare oświadczenie i to formalnie nie mogło przejść dalej, dlatego 

został unieważniony konkurs, oświadczenie zostało poprawione i został ogłoszony ponownie 

konkurs. W sprawie wyników konkursu, Komisja bezwzględną ilością głosów, w głosowaniu 

tajnym wyłoniła następujących kandydatów na stanowisko dyrektora: 

- ZSO w Żaganiu Mieczysław Śmieszek, 

- ZSP w Iłowej Wioleta Szary, 

- ZSZ w Szprotawie Andrzej Skawiński, 

- PPP w Szprotawie Agnieszka Wiech. 

- SOSW w Szprotawie Regina Korzeniowska. 

Propozycje Komisji Konkursowej zostaną przedstawione organowi prowadzącemu celem 

zatwierdzenia konkursu. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: w sprawie programu „Aktywny Samorząd” – wersja pro-

gramu z roku 2012 a z roku 2013 jest różna, dlatego że zmieniły się założenia programowe  

i kierunki działania, które były opracowane przez PFRON w Warszawie. Program ten rozbu-

dowano z jednego modułu na dwa moduły i wprowadzony drugi moduł skierowany do osób 

niepełnosprawnych, które chcą podwyższyć swoje wykształcenie na poziomie wyższym.  

Z postulatów, które składali Starostowie udało się wprowadzić tyle, że koszty obsługi został 

zmieniony z 3% do 5% od środków przekazanych, czyli nie od wykorzystanych, jak była pro-

pozycja PFRON tylko przychylono się do wniosków Starostów. Zwiększono koszt na ewalu-

acje programu do 1,5% i na promocję zostawiono 0,5%. Wniosek jest jednak skomplikowany, 

tak, jak był, jedyne, co mogliśmy zrobić to PFRON przeszkolił pracowników PCPR, jak po-

magać osobie niepełnosprawnej w interpretacji zapisów w tych wnioskach. Jeśli chodzi o re-

gulamin to jest obligatoryjne założenie PFRON, że musieliśmy to przyjąć aktem wewnętrz-

nym, natomiast zakres tego regulaminu obejmuje wymagania PFRON. 

Radny Paweł Lichtański:  

- w nawiązaniu do pytania radnego Andrzeja Katarzyńca w sprawie zatrudnienia w Staro-

stwie. Czy przy dokonywaniu analizy płac pracowników Starostwa, zatrudnienia, które się 
zwiększyło w roku 2012, czy była brana pod uwagę odpowiedź, którą ówczesny Starosta 

udzielił na moją interpelację dotyczącą zatrudnienia od roku 2010 do roku 2012. Z tego, co 

ja sobie przypominam w tej odpowiedzi, której mi udzielono pod koniec roku 2012 nie było 

mowy o 17 etatach a chyba o 9 etatach. Bardzo proszę, aby w tej analizie uwzględnić od-

powiedź, którą udzielił mi ówczesny Starosta Marek Ślusarski. 

- 25 kwietnia 2013 roku wyrażono zgodę na sprzedaż części działki administrowanej przez 

ZSP w Iłowej i wyłączenie działki o pow.7.7168 h z trwałego zarządu ZSP w Iłowej i doko-

nanie podziału na działki budowlane. O którą działkę chodzi?  

Członek Zarządu Zbigniew Teler: jest to kompleks areału o pow. około 3 hektarów, teren nie-

uzbrojony, przynależny do ZSP w Iłowej i był tylko jeden chętny na wykupienie działki. 

Oczywiście nie będzie na sprzedaż dla osoby, która się zwracała, tylko ta działka będzie wy-

dzielona i zostanie ogłoszony przetarg nieograniczony. Proponowaliśmy również, aby cały 

ten teren podzielić na działki budowlane, jednak dyrekcja szkoły prosiła, aby na razie nie do-

konywać tego podziału. 

Radny Paweł Lichtański: posiedzenie Zarządu z 9 maja 2013 r. pkt. 13, przyznano dofinan-

sowanie dla Klubu Sportowego Budowlani Gozdnica, bardzo dobrze, bo to Stowarzyszenie 
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złożyło swój wniosek zgodnie z obowiązującymi przepisami. Wiem, że z terenu gmin Iłowa, 

Gozdnica, kluby sportowe takie wnioski złożyły do 30 września 2012 roku, ale dofinansowa-

nia nie otrzymały. Czy jeszcze posiadamy środki w ramach programu współpracy Starostwa 

Powiatowego z organizacjami pozarządowymi? Chodzi mi o Klub Sportowy Orzeł Konin, 

który taki wniosek złożył a jeszcze środków nie otrzymał, czy jest jeszcze możliwość, że ten 

Klub otrzyma te środki? 

Wicestarosta Henryk Janowicz: Zarząd rozpatruje złożone wnioski i szansa zawsze jest na 

otrzymanie dotacji. Staramy się, żeby przekazywać te środki, bo to służy mieszkańcom. 

   Radny Paweł Lichtański: posiedzenie Zarządu z 20 maja 2013 r. pkt. 7 wyrażono zgodę na 

przystąpienie do realizacji projektu pt. „Kompleksowe wspomaganie szkół i kadry pedago-

gicznej w Powiecie Żagańskim” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet 

III. Wysoka jakość systemu oświaty, Działanie 3.5 Kompleksowe wspomaganie rozwoju 

szkół”, na czym polega ten program?  

   Wicestarosta Henryk Janowicz: w odpowiedzi w sprawie posiadanych środków na dotację 
organizacji pozarządowych, w budżecie do rozdysponowania pozostało 20.000 zł. 

   Naczelnik Wydz. PSIF Aldona Slipaczek – Jurek: w odpowiedzi dotyczącej realizacji projektu 

pt. „Kompleksowe wspomaganie szkół i kadry pedagogicznej w Powiecie Żagańskim” w ra-

mach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet III. Wysoka jakość systemu oświaty, 

Działanie 3.5 Kompleksowe wspomaganie rozwoju szkół” – projekt został złożony do Ośrod-

ka Rozwoju Edukacji, który jest instytucją pośredniczącą II stopnia. Projekt został złożony  

w 2012 roku, czekaliśmy na ocenę. Są to projekty bardzo specyficzne i bardzo trudne. W wo-

jewództwie lubuskim oprócz nas, na ten projekt otrzymało dofinansowanie Miasto Zielona 

Góra oraz Międzyrzecz. Projekt realizowany jest w 100% dofinansowania, bez wkładu wła-

snego. Jest to specyficzna rzecz, bo oprócz naszych wszystkich szkół, które przystąpią do re-

alizacji tego projektu, musieliśmy objąć wsparciem również szkoły podstawowe oraz gimnazja 

i dwa przedszkola. Takie były wymogi mimo tego, że nie jesteśmy organem założycielskim 

dla tych jednostek. Była wskazana procedura, w jaki sposób będziemy wybierać te szkoły tzn. 

poniżej i powyżej średniej zdawalności egzaminów. W naszym projekcie będą brały udział 

dwa gimnazja i sześć szkół podstawowych oraz dwa przedszkola, w sumie 22 szkoły będą  
w całym projekcie. Projekt polega na tym, że do szkoły wchodzi doradca i on dokonuje cało-

ściowej oceny szkoły, pod względem nauczycieli, zarządzania itd. Następnie proponuje dyrek-

torowi, co należy w tej szkole zmienić. W projekcie mamy również ujęte koszty związane ze 

szkoleniem pracowników danej szkoły tzn. nauczycieli. Szkolenia te będą się odbywały na 

miejscu, będą bezpłatne, są to godziny szkoleniowe i indywidualnego doradztwa bezpośrednio 

w szkołach. Jedna szkoła przejdzie dwie oferty, czyli dwa razy wejdzie doradca do szkoły  

i dwa razy powie, jakie są problemy w szkole i dwa razy nauczyciele będą przechodzili system 

szkoleniowy. Kolejnym zadaniem są tzw. sieci, czyli nauczyciele z tych szkół będą mogli spo-

tykać się rozmawiać w sieciach np. dyrektorzy, pedagodzy, matematycy itd. Kolejne zadanie 

to utworzenie tzw. powiatowego programu wspomagania. Przed nami bardzo trudne zadanie, 

dwa lata realizacji projektu i ponad 700.000 zł do wydania. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: czy zostały już wybrane szkoły gminne i przedszkola?  

Naczelnik Wydz. PSIF Aldona Slipaczek – Jurek: na potrzeby analizy projektu zostały wybra-

ne, ponieważ do każdego projektu musimy zrobić analizę tzw. problemów oświatowych  

w powiecie. Na potrzeby projektu my mamy taką listę, ale to nie jest tak, że to są szkoły, któ-

re będą już na pewno, bo jeżeli, któraś ze szkół nie będzie zainteresowana w takie miejsce 

możemy przyjąć szkoły zainteresowane projektem. Realizacja projektu rozpoczyna się od  

1 sierpnia 2013 roku i dopiero wtedy będziemy informować szkoły, które są w projekcie. Po-

zytywne jest to, że szkoły mimo trudności w realizacji projektu, są zainteresowane udziałem. 

Radny Marek Ślusarski:  
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- prosiłbym o wykaz wszystkich zatrudnionych osób w poprzednich latach, bo okazuje się, że 

zostało zatrudnionych 17 osób, czyli utworzono 17 nowych stanowisk, o których mi nic nie 

wiadomo, 

- posiedzenie Zarządu z 9 maja 2013 roku w sprawie opracowania koncepcji programowo – 

przestrzennej regulacji rzeki Czernej Wielkiej, czy to jest kontynuacja projektu, który pró-

bowaliśmy realizować w poprzednim roku i dotyczy m. Żagań? Na realizację tego zadania 

Miasto Żagań miało dopłacić środki finansowe w wysokości 20.000 zł. 

Członek Zarządu Zbigniew Teler: to nie jest kontynuacje, ale reaktywacja, ponieważ w maju 

2012 roku Wojewódzki Zarząd Melioracji Urządzeń Wodnych zwrócił się do Starosty Żagań-
skiego o opracowania koncepcji programowo – przestrzennej regulacji rzeki Czernej Wielkiej. 

Zostało to rzucone w a/a, nie wiem dlaczego i dziwić się tylko należy, ponieważ na tą inwe-

stycję zostały przeznaczone środki finansowe około 8.000.000 zł. Jest to regulacja rzeki Czer-

nej od ujścia do mostu Żelaznego, do przejazdu kolejowego. Regulacja będzie skutkowała 

bezpieczeństwem dla wszystkich tych, którzy mieszkają na tym odcinku rzeki Czernej.  

W miesiącu kwietniu do Zarządu Powiatu ponownie zwrócił się Wojewódzki Zarząd Meliora-

cji Urządzeń Wodnych o dofinansowanie koncepcji. My, jako powiat tej inwestycji nie współ-

finansujemy, powiat ponosi koszty opracowania koncepcji programowo – przestrzennej regu-

lacji rzeki Czernej Wielkiej przeznaczając środki finansowe w wysokości 20.000 zł. 

Radny Marek Ślusarski: ja się bardzo cieszę, bo to będzie inwestycja, która przyniesie wiele 

pożytku dla mieszkańców, przedsiębiorców, którzy nad tą rzeką mają swoje posesje, firmy.  

9. Interpelacje radnych. 
Radny Leon Cuprych: czy w najbliższym czasie jest przewidziany remont poboczy od Dzie-

trzychowic przez Brzeźnicę do granicy powiatu koło Przybymierza?   

Wicestarosta Henryk Janowicz: pojadę na tę drogę, zobaczę, spotkamy się i będziemy za-

stanawiać się, analizować, bo nie rozmawiałem na ten temat z Panem Naczelnikiem, nie 

będę wchodził w jego kompetencje, ale przełożony z ramienia Zarządu, będę tą sprawę 
wnikliwie sprawdzał. Dlatego pojadę i zobaczę, wtedy skonsultuję się z Radnym, z Wójtem 

i jeżeli faktycznie zagraża to w ruchu drogowym, jak i w bezpieczeństwie dla ludzi, bę-
dziemy tam interweniować. 

Radny Jacek Grzelak:  

- chodzi mi Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych tzw. Schetynówki, jak wiemy 

beneficjenci listy podstawowej rozstrzygnęli już postępowania po przetargowe, co do wy-

konawcy robót budowlanych i nadzorów inwestorskich, bo o takie sprawozdania Urząd 

Wojewódzki prosił beneficjentów, to też wiem, że pojawiły się duże oszczędności. Mieli-

śmy projekt Rudawica – Pruszków III etap, zadanie kończące całą dokumentację na około 

600.000 zł, czy już wiadomo , jak się ma to dofinansowanie? 

 - mamy problem w m. Bobrzany, który ciągnie się już prawie latami. Jest to garb na drodze 

powiatowej 1042F na przeciwko Sołtysa, stąd problem, który Sołtys widzi na co dzień, 
jak auta podskakują na tym kilkunasto centymetrowej wysokości. Były pisane pisma w 

sprawie sfrezowania lub usunięcia tego zagrożenia w ruchu. Czy takie usunięcie jest pla-

nowane lub taka odpowiedź zostanie udzielona? Też była pisana do Państwa prośba o wy-

pełnienie masą na gorąco dziur w m. Bobrzany, czy i kiedy zostanie to wykonane? 

Wicestarosta Henryk Janowicz: w sprawie Schetynówek, wiemy, że zostało zakończone, 

czekamy na oficjalną odpowiedź, bo ja cokolwiek potwierdzę, jak będę miał na piśmie. Je-

żeli chodzi o m. Bobrzany, pojadę osobiście, zobaczę i udzielę odpowiedzi. Jeżeli jest to 

możliwe do zrobienia to będzie to wykonane. Wypełnienie masą na gorąco – remonty masa 

na gorąco i grysem na bieżąco są wykonywane, do m. Bobrzany też dotrzemy i wykonamy 

remont. Trzeba nam dać trochę czasu, bo zima długo trwała i prace się opóźniły. 
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Na obrady wrócił Radny Tadeusz Kosmatka, w dalszych obradach sesji brało udział 19 

radnych. 

   10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) zmian budżetu, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Jarosz: komisja budżetu obradowała 

nad projektem uchwały w sprawie zmian budżetu, natomiast nie zajęła stanowiska z powodu 

braku qworum. 

Pozostałe komisje nie opiniowały projektu uchwały w sprawie zmian budżetu. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2013–2022, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Jarosz: podobnie, jak w przypadku 

uchwały w sprawie zmian budżetu, komisja obradowała, ale nie zajęła stanowiska.  

Pozostałe komisje nie opiniowały projektu uchwały w sprawie zmian budżetu. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

    3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa Lubu-

skiego na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą „Opracowanie kon-

cepcji programowo – przestrzennej regulacji rzeki Czernej Wielkiej”, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Jarosz: podobnie, jak w przypadku 

poprzednich uchwał, komisja obradowała, ale nie zajęła stanowiska.  

Radny Mirosław Gąsik: podobna inwestycja była przeprowadzana w Gminie Szprotawa, cho-

dzi o regulację rzeki Szprotawa i tam były wykorzystywane środki z Programu Rozwoju Ob-

szarów Wiejskich i moja sugestia jest taka, że tam był tego typu problem, że ten program mo-

że dofinansować tylko obszary wiejskie a już nie miejskie. Dlatego ja bym proponował, aby 

zwrócić się do Lubuskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych, żeby podzielili tą kon-

cepcję na dwa zadnia, czyli na regulację w mieście Żagań i regulację poza miastem, po to 

właśnie, aby nie zamykać sobie furtki przy aplikowaniu do Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich.  

Wicestarosta Henryk Janowicz: bardzo ważna sugestia, my o tym rozmawialiśmy i jeżeli 

chodzi o to właśnie Urząd Marszałkowski zatrudnia osoby, które prowadzą i wiedzą o tym i w 

te zadania włączają też obszary wiejskie, bo Czerna to wchodzi na teren nie tylko Żagania, ale 

i Gminy Wiejskiej Żagań. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

    4) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Brzeźnica, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

    5) emisji obligacji powiatowych, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie 

uzasadnienia. 
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Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: emisje obligacji planowane były już w budżecie na rok 

2013 po stronie przychodów i rozchodów, ponieważ emisja jest związana ze spłatą wcześniej 

zaciągniętych obligacji i jest taka potrzeba w związku z tym, że powiat żagański nie spełnia w 

roku 2014 art. 243 ustawy o finansach publicznych. W tym momencie jest wywoływana 

uchwała w sprawie emisji obligacji powiatowych i na podstawie tej uchwały wystąpimy do 

banków, które są emitentami obligacji dla jednostek samorządu powiatowego. Zobaczymy, 

jaki będzie oddźwięk, czy którykolwiek z banków będzie zainteresowany emisją obligacji. 

Jeżeli otrzymamy te środki to spłacimy wcześniej wyemitowane obligacje, rozłożymy nasz 

dług do roku 2022 tak, jak jest to rozpisane w Wieloletniej Prognozie Finansowej i będziemy 

mogli spokojnie uchwalać budżet na rok 2014. 

Radny Andrzej Barylak: analizowałem planowanej emisji obligacji powiatowych i to niczym 

więcej jest, jak dalsze zaciąganie kredytów. Podejrzewam, że chodzi o spłatę tych 26.000.000 

zł, w związku z tym to jest dalsze zadłużanie powiatu, ale myślę, że nie ma innego wyjścia, 

bo spłata musi być w terminach realizowana. Chciałbym jeszcze, aby Pani Skarbnik przybli-

żyła wartość tych 12.000.000 zł, bo podejrzewam również, że to będzie w późniejszym okre-

sie czasu rozłożone w ratach i dotyczyć będzie spłaty tych właśnie zobowiązań, które w tej 

chwili Starostwo ma, a ma dosyć dużo tych zobowiązań. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: nie jest to zadłużanie powiatu tylko to jest restrukturyza-

cja długu, ponieważ dług powiatu nie wzrośnie. Oczywiście możemy mówić o kwestiach, nie 

wiemy na dzień dzisiejszym, jakie będą marże banków i ile na tym na tym stracimy i ile zy-

skamy. Przewidziano do restrukturyzacji emisję obligacji, które były emitowane na mniej 

korzystnych warunkach a więc te, które udało nam się na dobrych warunkach w latach po-

przednich, czyli w latach 2007 – 2010, to te obligacje zostają i będziemy je spłacać, ale rów-

nież są emitowane obligacje na nieco mniej korzystnych warunkach, jest to uzależnione od 

marży, jaką weźmie od nas bank. Ponieważ WIBOR ulega zmianie, na dzień dzisiejszy są 
korzystne warunki, ale nie wiadomo, na jakich warunkach nam się uda emisję obligacji prze-

prowadzić. Również nie wiem, jak wystąpimy do banku o wcześniejszą spłatę, bo z takimi 

pismami trzeba wystąpić 30 dni wcześniej, jeżeli będziemy chcieli wykupić te obligacje. W 

umowach nie mamy zastrzeżenia, że nie możemy tego zrobić, aczkolwiek musimy spełnić 
warunki umowy, czyli 30 dni przed spłatą wystąpić do banku, który nam emitował obligacje i 

spłacić zadłużenie. Nasz dług wynosi 26.000.000 zł i taki będzie, ale nie będzie wyższy, czyli 

12.050.000 zł nie wpływa na zadłużenie, zadłużenie powiatu będzie takie same, ponieważ my 

nie bierzemy tego na konsumpcję, tylko na restrukturyzację długów. Oczywiście dług nam się 
rozłoży w czasie i odsetki będziemy musieli płacić, więc na pewno jest to również kosztem 

powiatu, bo nie jest to tak zrobione, że my absolutnie nie będziemy tego odczuwać. Na dzień 
dzisiejszy trudno powiedzieć, jakie to będą koszty.  

Radny Krzysztof Blajer: to działanie jest niezbędne, żebyśmy mogli uchwalić budżet na 2014 

rok. Jest to jedyna możliwość i trzeba wyemitować obligacje, przez co wydłuży się okres 

spłaty i umożliwi uchwalenie budżetu na 2014 rok i lata następne. Jeżeli chodzi o koszty ob-

sługi obligacji, to w bieżącym roku są niższe niż były kilka lat temu. Zgodnie z raportem ob-

ligacji komunalnych w 2012 roku prowizje banków za obsługę emisji obligacji wynosiły naj-

częściej od 1/10% do 3/10% wartości emisji. 

Radny Tadeusz Kosmatka: jest to jednak zadłużanie powiatu, bo my powinniśmy spłacać dłu-

gi a musimy powiedzieć otwarcie, że nie spłacamy tych długów, bo przesuwamy w terminie. 

To nie są długi zaciągnięte przez ten Zarząd, Radę, są to długi zaciągnięte wcześniej, rozłożo-

ne na lata, ale my tych długów teraz nie jesteśmy w stanie spłacić. To jest nic innego, jak ro-

lowanie długów, natomiast jest to pewne bezpieczeństwo istnienia powiatów, dlatego, że pań-

stwo, jak powiaty są tak zadłużone, to tych długów nie będzie chciało przejąć i nie będzie 

likwidowało powiatu. Jednak nie oszukujmy się, są to długi niespłacone w terminie i my je 

tylko rolujemy. 
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Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: oczywiście są pewne racje, że są to długi niespłacone, 

ale jeżeli nie uległaby zmianie ustawa o finansach publicznych byłyby one spłacane zgodnie  

z emisją i zgodnie z terminem wykupu. Ponieważ zmieniła się ustawa o finansach i dług z 

60% zmniejszył się, wskaźników nie spełniamy i musimy to zrobić. Prawdą jest, że jest to 

rolowanie długów, ale nie jest to winą samorządów, bo samorządy zostały postawione przed 

faktem dokonanym a przede wszystkim wszystkie powiaty są w takiej sytuacji.  

Radny Mirosław Gąsik: pozwolę się nie zgodzić z Radnym Tadeuszem Kosmatką z tego po-

wodu, że my przez to rolowanie długu uzyskujemy jednocześnie dwa efekty. Pierwszy to jest 

taki, że obniżamy oprocentowanie ze względu na pozytywny sentyment długu, jaki na rynku 

jest, WIBOR wiadomo spada i on będzie spadał niezależnie od obligacji. Druga rzecz, to jak-

byśmy spłacali w terminie to w przyszłym roku byśmy nie mieli żadnych środków na inwe-

stycje, czyli to, co Pan Radny Andrzej Barylak w uwagach mówił, że musimy więcej inwe-

stować. Musimy się zdecydować, albo spłacamy długi albo inwestujemy. Ja bym chciał po-

chwalić Zarząd za ten ruch, bo abstrahując nawet od przymusu prawnego, jaki ciąży nad Za-

rządem, to ruch jest pozytywny. 

Radny Marek Ślusarski: wiem, że decyzja o zrolowaniu długów jest to ciężka decyzja, jeśli 
zarządza się finansami Starostwa. Decyzja była bardzo głęboko analizowana, bo rzeczywiście 

nowa ustawa, która nakłada na samorządy, jeżeli zadłużenie osiąga 60%, to wiadomo, że nie 

spełnia wszystkich norm i wtedy może doprowadzić do tego, że powiaty w pewnym momen-

cie mogą przestać istnieć. Dzisiaj jest akurat tendencja dobra do rolowania długów, ponieważ 
stopy procentowe są takie, ale znając życie to banki potrafią operować i potrafią najpierw dać 
a później odebrać więcej. Chciałbym jeszcze powiedzieć, że tych pieniędzy na inwestycje nie 

stworzymy i mimo to, że zrolujemy te długi to już z góry wiadomo, jakie środki na inwestycje 

będą. Środki unijne będą pod koniec 2014 roku, więc nie łudźmy się, że cokolwiek zrobimy, 

możemy tylko operować tym, co mamy na dzień dzisiejszy. Dyskusja, kto ma rację dowiemy 

się za jakiś czas, bo tak, jak Pani Skarbnik powiedziała, że jeszcze trzeba posłuchać decyzji 

banków, które będą te długi rolować, jakie prowizje, koszty poniesiemy.  

Wicestarosta Henryk Janowicz: nie jest tak strasznie, bo powiat nie ma 60% zadłużenia, zre-

alizowaliśmy Plan B, nie mamy szpitali, które praktycznie rozkładały nam budżet powiatu. 

Dzisiaj realizujemy pewne zadania i trzeba optymistycznie patrzyć w przyszłość. Wiem o 

tym, że to zawsze będzie nazywane długiem, ale dług, który możemy rozłożyć to trzeba tak 

zrobić. Mamy w miarę stabilną sytuację, bo mamy 33% zadłużenia powiatu, gorzej mają inne 

powiaty. Wiem jedno, że podjęliśmy słuszną decyzję, bo ona pozwala normalnie funkcjono-

wać powiatowi. 

Radny Krzysztof Blajer: ryzyko z emitowaniem obligacji jest zdecydowanie niższe niż w 

przypadku udzielania kredytów i to się poleca na rynkach finansowych, tym bardzie w przy-

padku samorządów, przy tak wysokich kwotach. Przy obsłudze obligacji koszty są niższe niż 
przy kredytach. 

Radny Marek Ślusarski: jeżeli jest tak dobrze to po co ten dług rolować, bo z tego, co wiem to 

było ponad 40% zadłużenia powiatu, teraz jest 33%, należy się cieszyć, że jest tak dobrze.  

Radny Leon Cuprych: składam wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. Uzasadnię to tym, 

że są posiedzenia komisji i z tego wynika tak, że żadna komisja się nie spotyka albo komisja 

spotyka się to nie ma qworum a my tutaj na sesji się wymądrzamy, bo praca Radnego też jest 

na komisjach. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: zwracam się z prośbą do wszystkich radnych o uczest-

nictwo w pracach komisji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie wniosek formalny o zamknięcie 

dyskusji. 
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz ogłosiła przerwę w obradach sesji. 

Po przerwie obrady sesji opuścił Radny Andrzej Katarzyniec, Radny Krzysztof Blajer, Radny 

Jan Sosnowski, w dalszych obradach sesji brało udział 16 radnych.  

    6) zmiany Uchwały Nr XIII.11.2012 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 

roku  w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego 

w Żaganiu, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie 

uzasadnienia. 

Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: Biuro Zarządzania Kryzysowego realizuje dwa 

główne zadania tj. zadania obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego. Dotychczas te zada-

nia były podzielone między Starostę a Członka Zarządu, powinny podlegać bezpośrednio pod 

Starostę, jako organ ustawowy wykonujący zadania związane z bezpieczeństwem narodowym 

w sytuacjach kryzysowych. Druga sprawa, która ulega zmianie - ponieważ w Starostwie Po-

wiatowym nie są przechowywane przetwarzane dane i informacje o klauzuli tajne, zmienia się 
z kancelarii tajnej na kancelarię materiałów niejawnych. 

Radny Leon Cuprych: do zadań inspektora bezpieczeństwa teleinformatycznego należy kon-

trola zgodności funkcjonowania sieci lub systemu teleinformatycznego ze szczególnymi wy-

maganiami bezpieczeństwa oraz kontrola przestrzegania procedur ich bezpiecznej eksploata-

cji. Do zadań administratora systemu należy zapewnienie funkcjonowania systemu lub sieci 

teleinformatycznej oraz przestrzeganie przez pracowników starostwa zasad i wymagań bez-

pieczeństwa systemów i sieci teleinformatycznych. Czy te zadania są podzielone na dwa sta-

nowiska? 

Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: zadania te muszą wykonywać dwie osoby i te funk-

cje pełnią pracownicy starostwa. 

Radny Jacek Grzelak: ze względu na organizację kancelarii tajnej, został wprowadzony zakaz 

zatrzymywania się i postoju przy ul. Wodnej przy budynku starostwa. W tej chwili proszę o 

rozważenie możliwości usunięcia tego znaku, żeby zyskać dodatkowe miejsca parkingowym 

przy Starostwie Powiatowym. 

Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: po uchwaleniu regulaminu zostanie zdjęty znak za-

trzymywania się i postoju. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 16 radnych. 

    7) wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu pt. „Kompleksowe wspo-

maganie szkół i kadry pedagogicznej w powiecie Żagańskim” w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet III. Wysoka jakość systemu oświaty. Dzia-

łanie 3.5 Kompleksowe wspomaganie rozwoju szkół, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. Celem tego projektu jest poprawa jakości i zwięk-

szenie dostępu do doskonalenia zawodowego nauczycieli. 

Pozostałe Komisje nie opiniowały w/w projektu uchwały. 

Radny Marek Ślusarski: wiem, że jest to program realizowany przez Urząd Marszałkowski i 

dotyczy nie tylko nauczycieli, ale także pracodawców. 

Naczelnik Wydz. PSiF Aldona Slipaczek – Jurek: pracodawcy mogą korzystać z działania re-

gionalnego, tj. działanie wdrażane przez Urząd Marszałkowski, który jest dla Kapitału Ludz-

kiego instytucją pośredniczącą II stopnia. Ten projekt, o którym mówimy to jest działanie III, 
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to są wszystkie do priorytetu V w Kapitale Ludzkim, są to działania centralne i cały kompo-

nent trzeci to są wszystkie działania związane z edukacją. Działanie III – V są tylko i wyłącz-

nie dla szkół, które są na terenie powiatu żagańskiego. Natomiast całe działanie regionalne  

w priorytecie VIII są to działania skierowane do przedsiębiorców, którzy mogą się ubiegać  
o wsparcie inwestycyjne, szkoleniowe i doradcze.  

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 16 radnych. 

    8) nadania imienia Technikum wchodzącemu w skład Zespołu Szkół Tekstylno Han-

dlowych  

w Żaganiu, ul. Gimnazjalna 13, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Pozostałe Komisje nie opiniowały w/w projektu uchwały. 

Na obrady sesji wrócił Radny Krzysztof Blajer, w dalszych obradach sesji brało udział 17 

radnych. 

Dyrektor ZSTH w Żaganiu Małgorzata Wróblewska: szkoła przyjmuje im. gen. Władysława 

Andersa. Od kilku lat pracujemy nad popularyzacją działań II korpusu, szlaku armii i gen. 

Władysława Andersa po przez odsłonięcie pomnika Niedźwiedzia Wojtka, który był żołnie-

rzem w armii gen. Władysława Andersa. Po za tym generał był człowiekiem światłym, jest 

wzorem do naśladowania dla młodzieży. Brakuje nam w tej chwili wzorców, osób, na których 

młodzież mogłaby wzorować swoje postępowanie. Myślę, że wybór im. gen Władysława An-

dersa przyczyni się do rozwoju szkoły. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 

     9) nadania imienia Liceum Ogólnokształcącemu wchodzącemu w skład Zespołu Szkół 

Tekstylno Handlowych w Żaganiu, ul. Gimnazjalna 13, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Pozostałe Komisje nie opiniowały w/w projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 

   10) nadania imienia Zasadniczej Szkole Zawodowej wchodzącej w skład Zespołu Szkół 

Tekstylno Handlowych w Żaganiu, ul. Gimnazjalna 13. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Pozostałe Komisje nie opiniowały w/w projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 

  11) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Gospodarki i Infrastruktury. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: zmiany w uchwale należy dokonać ze względu na to, że 

Radny Jacek Grzelak zrezygnował z pracy w komisji, dlatego uchwałą należy przyjąć skład 

komisji po zmianie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 
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  11. Odpowiedzi na interpelacje. 
  Odpowiedzi na interpelacje zostały udzielone w pkt. 9. Interpelacje. 

  12. Wnioski. 
  Radny Leon Cuprych:  

  - składam wniosek, aby realnie podejść do tematu w rejonie Dzietrzychowice –  Przybymierz, 

  - wnioskuję o uczestniczenie w pracach komisji stałych Rady Powiatu Żagańskiego.  

   Radna Elżbieta Buganik: w sprawie prac w komisjach, bulwersuje mnie fakt, że bardzo dużo 

członków komisji odchodzi z komisji tak, jak w tym przypadku Radny Jacek Grzelak i Radny 

Andrzej Chodań również zrezygnował z pracy w komisji oświaty, gdzie bardzo bym chciała, 

żeby był. Wcześniej wszyscy pracowaliśmy w komisjach i było to mile widziane, bo jednak 

dobrze jest wesprzeć się jeszcze dodatkowym głosem, doświadczeniem itd. Teraz okazuje się, 
że tylko my pracujemy w komisji. 

   Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: prawdą jest faktycznie, co jest dowodem na to, że 

komisja budżetu nie mogła przedstawić opinii w sprawie uchwał, bo nie było qworum. Dlate-

go bardzo proszę o prace w komisjach, bo bardzo dużo radnych wypisało się z komisji i uwa-

żam, że jest to niewporządku. Uważam, że każdy radny powinien pracować, co najmniej  

w dwóch komisjach, na dzień dzisiejszy jest tak, że radny pracuje tylko w jednej komisji.  

Radny Jacek Grzelak: wnioskuję o przycięcie poboczy na drodze powiatowej nr 1065, relacji 

Bobrzany- Bukowina Bobrzańska, na prośbę mieszkańców, którzy dojeżdżają do Żagania. 

Chodzi między innymi o odcinek między mostem na Bobrze a mostem na rzece Iławce. 

   Radny Marek Ślusarski: przyglądając się pracy Zarządu przewijają się prace w Szprotawie, 

Iłowej, Brzeźnicy a o Żaganiu znowu się zapomniało. Dlatego prosiłbym, aby uwzględnić ul. 

Śląską i Buczka w Żaganiu, gdzie chodniki i drogi wymagają poważnych remontów. Proszę  
o zabezpieczenie środków finansowych na wykonanie projektu na najbliższe lata i żeby 

uwzględnić te drogi w remontach. 

   13. Informacje i oświadczenia. 
   Radny Andrzej Chodań: pracowałem wcześniej w komisji oświaty i w komisji rolnictwa, 

decyzją tej Rady zostałem powołany na stanowisko wiceprzewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej. W związku z tym nadal pracuję w dwóch komisjach a ponadto chciałem 

zaznaczyć, że jak do tej pory nie opuściłem żadnego posiedzenia komisji nie mówiąc 

posiedzeniu Rady. 

   Radny Jacek Grzelak: w stosunku do dzisiejszej uchwały i informacji, o której Radna Elżbieta 

Buganik powiedziała, to chciałem tylko powiedzieć, że nic się nie dzieje bez przyczyny. 

   Starosta Anna Michalczuk: chciałam wszystkich zaprosić na Targi Zdrowia, które 

przygotowała Naczelnik PSiF ze swoim wydziałem. Targi odbędą się 8 czerwca 2013 roku na 

pl. Słowiańskim w Żaganiu w godz. od 12
00

 do 15
00

. Zachęcam do wzięcia udziału, bo oprócz 

porad lekarzy będą różnego rodzaju atrakcje. 

   Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz:  

   - z petycją do Zarządu zwrócili się mieszkańcy Żagania w sprawie zmiany w kreowaniu 

polityki handlowej. Zarząd Powiatu zapoznał się z petycją, którą w pełni popiera, jednak 

powiat żagański nie posiada terenów, których plan zagospodarowania przestrzennego 

przewiduje lokalizację obiektów handlowych wielogabarytowych. Zarząd nie ma wpływu 

również na wysokość uchwalanych podatków.  

Radny Marek Ślusarski: wydaje mi się, że jako urząd powiatowy nie powinniśmy wydać 
pozwolenia na budowę i już byśmy załatwili sprawę, bo to jest wbrew interesom 

społeczeństwa Żagania i okolic. Takie supermarkety powinno się budować na obrzeżach 

miasta. 



 18 

Członek Zarządu Zbigniew Teler: w odpowiedzi, jako były Starosta Pan powinien doskonale 

wiedzieć, że nie ma takiej możliwości prawnej, żeby powiat nie wydał zezwolenia na 

budowę. Jeżeli są inne wszystkie zezwolenia, a najważniejsze plan zagospodarowania 

przestrzennego i warunki zabudowy, to Starosta w ciągu 60 dni musi wydać zezwolenie, 

jeżeli nie to płaci 5000 zł kary. 

Radny Marek Ślusarski: ja rozumiem, zgadzam się, ale uważam, że warto byłoby 

zainwestować te 5000 zł, żeby trochę zaakcentować zły zwyczaj w miastach, że wykańcza się 
drobnych przedsiębiorców takimi decyzjami, tylko dlatego, że miasto zainkasowało pieniądze 

i w gruncie rzeczy miasto na tym straci.  

Wicestarosta Henryk Janowicz: Zarząd Powiatu, pracownicy Starostwa Powiatowego oraz 

Rada Powiatu musi stać na straży prawa i przestrzegać prawa. W związku z tym, że 

obowiązkiem powiatu jest wydawać decyzje zgodnie z przepisami, my nie możemy pozwolić 
sobie na takie procedury, bo to nie jest tylko 5000 zł, bo to jest tylko kara administracyjna, bo 

ktoś może jeszcze zażądać wielu setek odszkodowania za zaniechanie lub nie udzielenie 

pozwolenia. Uważam, że do tego powinniśmy poważnie podchodzić, bo to jest zbyt poważna 

sprawa, bo miasto to jest przede wszystkim społeczeństwo, infrastruktura i są inwestorzy i 

trzeba tak do tego podchodzić. 

Radny Mirosław Gąsik: nie wiem, czy dobrze zrozumiałem Radnego Marka Ślusarskiego, czy 

wzywa Zarząd, Powiat do łamania prawa? 

Radny Marek Ślusarski: ja nie wzywam do łamania praw, ja myślę tylko, jako przedsiębiorca, 

że jeśli kosztem innych ludzi buduje się supermarkety. Nie wiem, jakby Panu radnemu 

wybudowali 5,6 elektrowni i wybudowali kanał omijając Pana elektrownię to nie wiem, czy 

byłby Pan też za tym, aby powstało 15 dużych elektrowni wokół i wodę skierowano innym 

kanałem. Jednak, jeśli chodzi o czynnik ludzki to powinniśmy o tym poważnie rozmawiać, bo 

jest to problem.  

Radny Leon Cuprych: składam wniosek formalny o zamknięcie dyskusji, ponieważ jest to 

idealny temat na posiedzenie komisji gospodarki. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie wniosek formalny o zamknięcie 

dyskusji. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz wyznaczyła Radną Elżbietę Buganik oraz Radnego 

Andrzeja Chodania do zapoznania się z protokołem XXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego  

z dnia 29 maja 2013 roku. 

      14. Zamknięcie obrad XXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz o godz. 13

50
 ogłosiła zamknięcie obrad XXIII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 29 maja 2013 roku. 

 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek                    

                                                                Przewodnicząca Rady Powiatu Żagańskiego 

                                       Ewa Gancarz 

 

 


